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SLOVO STAROSTY

Vážení a milí spoluobčané,

běh času je neúprosný, a tak opět 
hodnotíme, jaký byl ten předešlý rok, 
co jsme dokázali, nebo měli dokázat, 
co se podařilo nebo naopak. Často 
ale zapomínáme, že je velmi jednodu-
ché hodnotit toho či onoho, jak co měl, 
či neměl udělat. Kritizovat je hrozně 
jednoduché, povrchní a umí to téměř 
každý. Mnohem obtížnější však je přijít 
a prorazit s vlastní myšlenkou, zapojit 
se do společných akcí pro dobro sou-
sedů, nebo naší obce. 

O tom, jak rychle uběhly čtyři roky 
činnosti našeho zastupitelstva, se již 
raději nezmiňuji, protože bychom se 
dostali až k tomu, jak lidský život hroz-
ně ubíhá.

Všichni dobře víme, že právě po-
slední čtvrtletí minulého roku bylo pro 
nás určitým obdobím změn, neboť 
tak, jako v celé naší republice, i u nás 
proběhly ve dnech 23. – 24. 9. 2022 ko-
munální volby a bylo zvoleno nové za-
stupitelstvo obce. To se na příští čtyři 
roky ihned chopilo svých povinností 
i zákonných práv. Považuji za vhod-
né prostřednictvím tohoto zpravoda-
je ještě jednou představit jednotlivé 
zastupitele, kteří jsou předsedy nebo 
členy výborů obce.

 Volební účast v naší obci činila 
pěkných 71, 36 % (volilo 157 z 220 za-
psaných v seznamu voličů). O přízeň 
voličů se ucházelo celkem 16 kandi-
dátů ze dvou kandidátních listin.  9 
kandidátů měla strana „Za spokojené 

občany“, která získala 6 mandátů, a 7 
kandidátů měli „Nezávislí“, kteří získali 1 
mandát. A takto jste svými hlasy roz-
hodli:

1. Petr Silnica 112 hlasů
2. Zdeněk Gryc 110 hlasů
3. Václav Bednář 108 hlasů
4. Eva Mrázová 105 hlasů
5. Martina Bačovská 105 hlasů
6. Tomáš Rezek 92 hlasů
7. Martin Horák  50 hlasů

V zastupitelstvu nastaly tedy oproti 
minulému složení tři změny. „Nováčky“ 
jsou pan Václav Bednář, pan Tomáš 
Rezek a pan Martin Horák.

 Jak vypadá nově zvolené zastupi-
telstvo obce a jaké funkce jednotliví 
zastupitelé budou v tomto volebním 
období zastávat? 
Starostou obce byl zvolen pan: 
Zdeněk Gryc
Funkci místostarosty vykonává pan: 
Petr Silnica
Předsedou Finančního výboru je pan: 
Václav Bednář
Předsedou Kontrolního výboru je pan: 
Tomáš Rezek
Předsedkyní Kulturního výboru byla 
zvolena paní: Martina Bačovská
Správcem rozpočtu je paní:
Eva Mrázová
Posledním členem nově zvoleného ZO 
je pan: Martin Horák, který je také čle-
nem Finančního a Kontrolního výboru.

Jako členové Kontrolního a Finanč-
ního výboru byli na ustavujícím zase-

dání zastupitelstva obce zvoleni ob-
čané, kteří nejsou členy zastupitelstva.

Členkou Kontrolního výboru se tak 
stala paní Lenka Pukančíková. 

Členem Finančního výboru byl zvo-
len pan Bc. Petr Těžký.

Dovolte mi vážení spoluobčané, 
abych poděkoval vám všem, kteří jste 
k volbám přišli a podpořili tak kan-
didáty obou stran, kteří se ucházeli 
o vaši přízeň. Opět jste vysokou volební 
účastí prokázali, že osud naší vesnice 
vám není lhostejný. Za sebe bych vám 
chtěl také ještě jednou upřímně po-
děkovat za důvěru, kterou jste mi pro-
jevili tak velkým počtem hlasů. Beru to 
jako jisté vysvědčení mé dvanáctileté, 
(snad ne zcela marné), práce pro naši 
obec. Velice si toho vážím.

Kolegům zastupitelům gratuluji k je-
jich zvolení, přeji hodně úspěchů v ře-
šení složitých úkolů, které před námi 
stojí a samozřejmě i jim děkuji za dů-
věru, kterou mi opětovnou volbou sta-
rosty projevili. 

Uvědomuji si, že tato důvěra je pro 
mne současně velmi zavazující a tím-
to vás ujišťuji, že i během svého čtvr-
tého funkčního období vynaložím 
veškeré své síly ve prospěch všech 
občanů naší obce. Opravdu jsem ni-
kdy neměl a nemám zájem ani potře-
bu být někomu za něco zavázán a při 
svém rozhodování se budu vždy řídit 
podle svého nejlepšího vědomí a svě-
domí s podporou právě vašich hlasů, 
které jste mi dali ve volbách. Budu také 
znovu usilovat o to, aby všichni členo-
vé našeho zastupitelstva pracovali ku 
prospěchu vás všech, aby uvnitř celé-
ho zastupitelstva vládla tvůrčí atmo-
sféra. Věřím, že i s tímto nově slože-
ným zastupitelstvem to nebude velký 
problém, a že všichni členové nového 
zastupitelstva mají zájem na dalším 
rozvoji naší obce a od začátku tvoří 
kvalitní tým.

Vím, že i jako starosta obce musím 
respektovat rozhodnutí většiny členů 
zastupitelstva, proto se ještě jednou 
i touto cestou obracím na své kole-
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gy, zastupitele, se žádostí - pracujme 
tak, jako v minulém volebním období 
a pojďme se všichni, za podpory ob-
čanů, společnými silami zapojit do 
práce pro obec, ať už je to v rovině dal-
šího zvelebování vesnice, v oblasti kul-
tury, sportu, či další zájmové činnosti. 
Zkrátka táhněme za jeden provaz! 

Chci také poděkovat dnes již býva-
lým členům zastupitelstva, paní Jiřině 
Kopuleté a panu Petru Těžkému za 
jejich poctivě odvedenou práci pro 
obec.

Tak jako v každém vydání Lysovic-
kého zpravodaje, dovolím si vás se-
známit s nejzákladnějšími činnostmi 
a informacemi, které souvisely s pra-
cí minulého zastupitelstva naší obce, 
a které se zcela určitě dotýkají každé-
ho z nás. Chci vás informovat o všech 
podstatných věcech, které se v uply-
nulém roce udály. 

V roce 2022 jsme se pustili do re-
konstrukce přízemí Obecního úřadu. 
Z dlouhodobě nevyužitých prostor 
bylo vytvořeno kadeřnictví, které je již 
v provozu, v dalších částech budovy 
je relaxační centrum s finskou sau-
nou včetně ochlazovací kádě.  Bývalá 
tělocvična se změnila ve slušně vy-
bavenou posilovnu a samozřejmostí 
jsou i nové dámské a pánské šatny 
včetně sprch a toalet. Provoz jak sau-
ny, tak posilovny byl zahájen na pod-
zim a musím říct, že zájem je nejenom 
z řad místních, ale také přespolních 
občanů. Rozpočet na celou rekon-
strukci přízemí byl zhruba před třemi 
lety 4,5 mil. Kč a v dnešní době by urči-
tě přesáhl hodně přes 5 mil. Kč. Jelikož 

jsme většinu prací prováděli svépo-
mocí a s malou místní firmou, dosta-
li jsme se na částku 2 mil. Kč včetně 
pořízení sauny a posilovacích strojů. 
Ty se podařilo sehnat z jedné zrušené 
posilovny v okolí. Jihomoravský kraj 
nám přispěl dotací ve výši 250.000,- 
Kč. 

Posilovna je otevřena od pondělí do 
pátku a v neděli od 16:00 – 20:00 ho-
din, sauna v úterý, v pátek a v neděli 
od 16:00 – 20:00 hodin. 

Do sauny je potřeba rezervaci pře-
dem na tel. čísle 728 91 91 92. 

Bohužel, ač nerad, musím se poza-
stavit u jedné nepříjemné věci. Posi-
lovna není v provozu ještě ani tři mě-
síce a už se opět našli tací – (stále ti 
stejní jedinci), kteří i přes udělenou vý-
jimku pro vstup kvůli věku, si toho ne-
váží a neumí se chovat. Vrchol drzosti 
je, že i když velmi dobře ví, že prostor 
v posilovně je monitorován kamero-
vým systémem a tudíž vše bude zjiš-
těno, nezabrání jim to v ničení vyba-
vení.  

 Samozřejmě tomu, kdo se nebude 
v posilovně chovat slušně, bude mu 
tam vstup zakázán.

Upozorňuji, že osoby mladší 15. let již 
mají do posilovny vstup zakázán bez 
dozoru dospělé osoby a znovu opaku-
ji, že bez toho, aby byla posilovna pod 
kamerou, to bohužel v naší obci ne-
jde. Vím, že to někomu může být ne-
příjemné, ale žádné jiné řešení v tuto 
chvíli opravdu není. Proto žádám kaž-
dého, kdo by s kamerou mohl mít pro-
blém, aby návštěvu posilovny důklad-
ně zvážil.  

A aby nedošlo k nějakému nedo-
rozumění, že kamerový systém po-
užíváme neoprávněně, nechal jsem 
vypracovat interní směrnici o zpraco-
vání osobních údajů a směrnici naklá-
dání s osobními údaji. Kdo bude chtít, 
může si obě směrnice prostudovat jak 
na Obecním úřadě, tak na webových 
stránkách obce. Zvažuji i jejich umís-
tění do prostor šaten.

Slíbil jsem, že opravíme jednosměr-
nou ulici směrem do Hliníku a pro-
střední most před Obecním úřadem. 
I to se nakonec povedlo. Tato akce vy-
šla na 180.000,- Kč.

Po velmi dlouhých a složitých vyjed-
náváních ohledně směny pozemků 
pro stavby nových domků s akciovou 
společností Rostěnice, se podařilo do-
sáhnout dohody a konečně mohla být 

dokončena studie nových stavebních 
parcel v lokalitě vedle fotbalového hři-
ště. 

Na podzim jsme začali s jejich pro-
dejem a z 18 parcel je v tuto chvíli 12 
prodaných a 2 jsou rezervované. V le-
tošním roce dojde ze strany obce k je-
jich zasíťování. Stavební povolení na 
vybudování dešťové, splaškové kana-
lizace a vodovodu je již vydáno, takže 
můžeme vybírat zhotovitele.

Dali jsme také na hřbitově do po-
řádku staré opuštěné hroby a v letoš-
ním roce podáme žádost o dotaci na 
opravu celého chodníku jak na hřbito-
vě, tak i kolem kostela. Před kostelem 
vybudujeme parkoviště, které bude 
sloužit nejen lidem, kteří pojedou na 
hřbitov, ale i rodičům, kteří vozí děti do 
sousedící Mateřské školy.

Další důležitou věcí, o které vás chci 
informovat je, jak pokračujeme s pří-
pravami na odkanalizování naší obce. 
V této chvíli je aktualizace projektové 
dokumentace dokončena a čeká se 
na poslední vyjádření dotčených or-
gánů. Během března 2023 by mohly 
být veškeré dokumenty na staveb-
ním úřadě a začátkem léta vydané 
stavební povolení a připraveny roz-
počty s podklady k výběrovému říze-
ní na zhotovitele. Zhotovitele je třeba 
mít vybraného ještě před podáním 
žádosti o dotaci, jelikož je to jedna 
z podmínek bodového zvýhodnění 
v dotačním programu. V závislosti na 
celkovém rozpočtu stavebních prací 
a výši dotace uvidíme, jestli zvládne-
me tak finančně náročnou akci vůbec 
zrealizovat.
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klempířských prvků a obnova části 
hromosvodu. Celkem v této další eta-
pě farnost proinvestovala 895.000,- 
Kč, obec Lysovice přispěla dotací 
ve výši 150.000,- Kč. V letošním roce 
plánuje farnost pokračovat s dalšími 
opravami.

Jsem velmi rád, že v oblasti získává-
ní dotací jsme stále úspěšní a věřím, že 
se na tom nic nezmění i v dalším vo-
lebním období. V tom minulém se nám 
podařilo získat na dotacích částku cca  
2 mil. Kč, což pro obec naší velikos-
ti znamená velkou finanční pomoc. 
V této aktivitě budeme samozřejmě 
i nadále pokračovat a hledat vhodné 
dotační tituly pro naši obec.

K 31. 1. 2023 obec disponova-
la vlastními prostředky ve výši  
15,5 mil. Kč, a to je dobrý základ k po-
kračování v naší další práci.

Na začátku tohoto roku jsme za-
počali s dokončením rekonstrukce 
přízemí Obecního úřadu, která se teď 
týká především kanceláří, vybudo-
vání nového sociálního zázemí a zá-
zemí pro zaměstnance. Dvoreček 
Obecního úřadu zastřešíme dřevě-

nou pergolou a vybavíme novou ku-
chyni, která vznikla z bývalé moštár-
ny. Tento prostor bude sloužit nejen 
návštěvníkům sauny, kteří se chodí 
ochlazovat ven, ale také k pořádání 
různých akcí spojených s víceúčelo-
vým hřištěm.

 Z důvodu rekonstrukce celého pří-
zemí, včetně kanceláří, se budeme 
muset na chvíli přesunout nahoru 
do zasedací místnosti a Obecní úřad 
bude odemčen pouze v úřední dny. 
Děkujeme za pochopení.

Vím, že se každý rok na tomto 
místě opakuji, ale vzhledem k přetr-
vávání problému ho tu musím zno-
vu zmínit – jde o parkování vozidel 
podél cesty po celé obci. Silnice se 
neustálým objížděním vašich aut 
ničí a v zimním období se navíc ve-
lice komplikuje její údržba. Proto žá-
dám - využívejte k parkování vaše 
vjezdy.

Zastupitelé, zaměstnanci obce 
i členové kulturní komise v uplynu-
lém období odvedli a nadále od-
vádějí velmi dobrou práci v celém 
spektru činností, za což jim moc dě-
kuji. Je potěšující, když slyším chválu 
z úst nejenom našich spoluobčanů, 
ale i přespolních, na celkovou práci 
v naší obci.

Chci poděkovat také těm z vás, 
kteří se celý rok vzorně staráte o své 
předzahrádky. Pomáháte nám tím, že 
si před svým domem např. posečete 
trávu, smetete listí, okopete obrubníky 
nebo v zimním období odklidíte sníh. 
Tím vším přispíváte k tomu, aby se 
nám tu společně žilo příjemně. 

Pevně věřím, že se nám naše prá-
ce bude dařit tak, jako v uplynulých 
letech a společně se podaří naplnit 
a uskutečnit všechny naše plány ne-
jen v roce následujícím, ale v celém 
dalším čtyřletém volebním období.

I v loňském roce pokračovala farnost 
Kučerov s další etapou prací na opra-
vě kostela Nejsvětějšího srdce Páně. 
Byla provedena oprava střechy nad 
lodí kostela a oprava bočních střech 
vedle věže. V rozsahu prací byla od-
straněna stará krytina, dožilé dřevěné 
bednění, bylo provedeno vyspravení 
poškozených prvků krovů a související 
zednické práce.  Následně bylo prove-
deno položení nové plechové krytiny, 

První zasedání ZO Lysovice v roce 
2022 proběhlo 10. března a bylo na 
něm mimo jiné schváleno:
	Rozpočtová opatření č. 10
	Účetní závěrka obce Lysovice za 

rok 2021
	Účetní závěrka MŠ Lysovice za rok 

2021
	Smlouva o nájmu obecních prostor
	Smlouva o zřízení věcného břeme-

ne – přípojka NN pro RD
	Žádost o poskytnutí individuální 

dotace pro Římskokatolickou far-
nost Kučerov

	Příkazní smlouva na poskytování 

služeb v oblasti dotačního man-
agementu – kanalizace

	Smlouva o poskytnutí dotace 
z JMK na projekt. dokumentaci 
„Splašková kanalizace Lysovice“

	Odkup pozemku parc. č. 2906 – 
orná půda, výměra 7417 m2, od 
společnosti Rostěnice, a.s., v k. ú. 
Lysovice

Druhé zasedání ZO Lysovice se kona-
lo 30. května 2022:
	Rozpočtová opatření č. 2, 3, 4
	Rozdělení hospodářského výsledku 

MŠ Lysovice za rok 2021

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
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	Závěrečný účet obce Lysovice za 
rok 2021

 Celkem příjmy: 6.423.373,12 Kč, 
Celkem výdaje: 5.778.440,47 Kč,  
zisk: 644.932,65 Kč

 Při přezkoumání hospodaření obce 
nebyly zjištěny žádné nedostatky

	Závěrečný účet SO Větrník za rok 2021
	Smlouva o příspěvku na spolufi-

nancování sítě soc. služeb ORP 
Vyškov

	Smlouva o poskytnutí dotace z roz-
počtu JMK na opravu soc. zázemí 
OÚ Lysovice

	Darovací smlouva – finanční dar 
pro Myslivecký spolek Lysovice

	Prodej obecního pozemku p. č. 
2704 v k. ú. Lysovice

	Prodej obecního pozemku p. č. 91/2
	Prodej části obecního pozemku p. 

č. 30/1, 31/1 v k. ú. Lysovice
	Prodej části obecního pozemku p. 

č. 2643 v k. ú. Lysovice
	Směna části obecního pozemku 

p. č. 2582 za část pozemku p. č. 
2909/1 v k. ú. Lysovice

	Záměr obce k prodeji stavebních 
pozemků p. č. 2906/1 – 12 a p. č. 
2911/1 – 6 v k. ú. Lysovice

Třetí a poslední zasedání bývalého 
ZO Lysovice se uskutečnilo 20. září 
2022:
	Rozpočtová opatření č. 5, 6
	Memorandum o vzájemné spolu-

práci mezi Jihomoravským krajem, 
městem Vyškov a obcí Lysovice na 
projektu cyklostezky „Cukrovarská 
dráha“

	Prodej části obecní parcely p. 
č.1106/2 ( 8m2)

	Prodej stavebních parcel p. č. 2906/1, 
2906/2, 2906/3, 2906/4, 2906/5, 
2906/6, 2906/7, 2906/8, 2906/10, 
2906/11, 2906/12, 2911/4, 2911/6

	Dohoda vlastníků provozně souvi-
sejících kanalizací

	Posilovací vrt pro vodovod Lysovice 
– Rostěnice – Zvonovice

Ustavující zasedání nově zvoleného 
ZO Lysovice se konalo 17. října 2022:

	Volba starosty a místostarosty
a) určení počtu místostarostů
b) určení, které funkce budou členo-

vé zastupitelstva vykonávat jako 
dlouhodobě uvolnění (§ 71 zákona 
o obcích)

c) určení způsobu volby starosty 
a místostarosty

d) volba starosty
e) volba místostarosty
	Zřízení finančního, kontrolního 

a kulturního výboru a určení počtu 
členů

a) volba předsedy finančního výboru
b) volba předsedy kontrolního výboru
c) volba předsedy kulturního výboru
d) volba členů finančního výboru
e) volba členů kontrolního výboru
	Volba správce rozpočtu
	Určení statutárního zástupce obce 

Lysovice pro zastupování obce na 
valné hromadě SO Větrník

	Rozhodnutí o odměnách za výkon 
funkcí neuvolněných členů zastu-
pitelstva (§ 72 zákona o obcích)

	Prodej obecního pozemku p. č. 
2906/9, výměra 744 m2

	Provozní řád posilovny a sauny + 
ceník za služby

Poslední zasedání ZO Lysovice v roce 
2022 proběhlo 6. prosince:
	Pověření starosty obce k přijímání 

rozpočtových opatření v roce 2023
	Příspěvek obce Lysovice pro MŠ 

Lysovice na rok 2023
	Návrh rozpočtu MŠ Lysovice na rok 

2023
	Návrh rozpočtu obce Lysovice na 

rok 2023
 Celkem příjmy: 6.533.000,- Kč 
 Celkem výdaje: 6.533.000,- Kč  
	Odpisový plán, plán inventur, zvo-

lení předsedy a členů inventurní 
komise

	Žádost Českého svazu včelařů 
o finanční dar

	Prodej obecního pozemku p. č. 
2911/2

	Návrh střednědobého výhledu MŠ 
Lysovice

	Dodatek č. 2 ke zřizovací listině 
příspěvkové organizace obce

	Souhlas s podpisem zástavní 
smlouvy a zřízením zástavního 
práva a zákazu zcizení

Kultura
V loňském roce se konečně mohly po-

stupně rozjet kulturní a společenské akce, 
které díky omezením kvůli Covidu nebylo 
možné realizovat. Naše kulturní komise se 
tak mohla znovu pustit do práce.

Novoroční ohňostroj a Obecní ples jsme 
ještě museli oželet, ale dětský karneval už 
v únoru proběhnout mohl. Masky a kostýmy 
měly děti opravdu moc pěkné a byla jich 
spousta. Děti si krásně zatančily a také si 
zasoutěžily o zajímavé ceny. Celým odpole-
dnem nás opět provázelo divadlo Netratrd-
lo a neslo se tentokrát v duchu námořníků.

V březnu oslavily naše ženy společně 
v Kulturním domě svůj svátek MDŽ a účast 
byla znovu hojná. Holky si poklábosily, za-
tančily si u písniček manželů Šánových 
a všechny si tuto akci moc pochvalovaly. 
Už se těší, až se opět letos sejdou.

V dubnu, tak jak bývá zvykem, nás čekalo 
na fotbalovém hřišti pálení čarodějnic. Děti 
si vyráběly s čarodějnicemi různé dekorace 
a místní čarodějky předvedly pro přítomné na 
závěr, před upálením, krásný tanec u ohně.

Dále se naše obec zúčastnila celore-
publikové akce Ukliďme Česko, se kterou 
nám pomohli členové našeho Myslivec-
kého spolku. Společně jsme prošli a uklidili 
všechny větrolamy kolem vesnice. Všem 
účastníkům děkujeme.

K červnu už neodmyslitelně patří jeden 
z největších a nejhezčích svátků obce, kte-
rým jsou krojované hody. 

V pátek „krojáci“ přivezli z lesa májku, 
nazdobili ji a odpoledne zdárně postavili. 
Samozřejmě si ji také museli pečlivě přes 
noc pohlídat, aby jim ji nájezdníci z okol-
ních vesnic nepokáceli. To se naštěstí ne-
stalo, takže vše bylo připraveno na sobotní 
slavnost, kdy je hlavní program hodů. 

Starosta, po přečtení práv a povinností 
prvního stárka, mu předal hodové právo 
a krojovaná chasa mohla vyjít do průvo-
du vesnicí, pobavit místní obyvatele. Nut-
no podotknout, že počasí letos přálo, a tak 
se večerní zábava mohla poprvé v historii 
uskutečnit venku před Kulturním domem. 
Celou sobotou, včetně večerní taneční zá-

ZE ŽIVOTA V OBCI
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bavy, nás doprovázela kapela Věrovanka. 
Neděle začala mší svatou v kostele 

a v odpoledních hodinách jsme posedě-
li u cimbálu na dvorečku KD. První stárek 
na závěr vrátil starostovi hodové právo 
a slavnostní víkend, který se opět velmi 
vydařil, mohl být ukončen. Všem stárkům 
a také těm, kteří se už několik let podílejí 
na organizaci této události, patří obrovské 
uznání, a hlavně veliký dík!

Na konci srpna se děti znovu rozloučily 
s prázdninami tradiční Pohádkovou cestou 
a stezkou odvahy, za velké účasti jak míst-
ních, tak i přespolních návštěvníků

Koncem října nemohl chybět ani lampi-
onový průvod, tentokrát i s ohnivou „šou“.

V listopadu jsme v sále Kulturního domu 
přivítali pět nových občánků, popřáli jim 
šťastný život a poté se sešli při tvorbě vá-
noční výzdoby a různých dekorací pro 
nadcházející adventní čas.

25. listopadu jsme společně s dětmi 
z naší MŠ rozsvítili vánoční strom. Děti při 
zpívání koled doprovodila na kytaru paní 
Jiřina Šánová. 

V prosinci jsme byli s Mikulášem, an-
dělem a čerty zkontrolovat naše nejmen-
ší v Mateřské škole a zjistit, jak moc po 
celý rok zlobily. Děti zarecitovaly básničky 
a všechny obdržely malý dárek.

Tak to byl stručný výčet těch nejdůležitěj-
ších akcí loňského roku a mohu vám slíbit, 
že i nadále budeme kulturní, společenské 
a sportovní akce v naší vesnici podporovat. Je 
to totiž jedna z mála možností, jak k sobě mo-
hou lidé v dnešní uspěchané době najít cestu.

Všem, kteří mají zásluhu na tom, na jak 
vysokou úroveň se naše akce již dostaly, 
bych chtěl moc poděkovat a vyjádřit slo-
va uznání. 

Pár slov z naší Mateřské školy
Vážení a milí spoluobčané,
začíná nám rok 2023 a já se opět 

hlásím s několika řádky z Mateřské 
školy. 

1. září 2022 nastoupilo na devět uvol-
něných míst po dětech, které odešly 
do základní školy, nových devět dětí, 
přijatých v přijímacím řízení v soula-
du s kritérii MŠ. Kapacita školy tak byla 
opět naplněna. Bohužel přišlo více zá-
jemců, než jsme mohli přijmout, takže 
na ty nejmladší děti se nedostalo. Po-
chopitelně zejména rodiče místních 
dětí jsou z toho rozčarováni a v sou-
časné době MŠ jedná se zřizovatelem 
o změně kritérií tak, aby děti z Lysovic 
– byť mladší, měly přednost před dět-
mi z Rostěnic a Zvonovic. Problém je, 
že jsou to spádové obce a jejich děti 
k nám prostě patří. Situaci řešíme 
za pomoci Kú Jmk, tak uvidíme, jaký 
bude verdikt, než nastane v květnu 
zápisové období.

Sestava zaměstnanců byla v prv-
ním pololetí stejná jako každý rok, od 1. 
ledna ale zastupuje ředitelku Evu Mrá-
zovou pro nemoc paní učitelka Simo-
na Jarošová a jako učitelka nastou-
pila vzhledem ke svým celoživotním 
zkušenostem s předškolní pedagogi-
kou a prací s dětmi paní Jiřina Götzo-
vá z Lysovic. 

Aktivity ve školce pokračují dle roč-
ního plánu. Seznamování s AJ, zá-
jezdová divadla, maškarní karneval, 
Den dětí, rozloučení s předškoláčky, 
návštěva Dinoparku, Vánoční nadílka, 
v plánu je návštěva pejsků v MŠ – ca-

nisterapie, zážitkový stan v KD s pro-
gramem o vesmíru… a mnoho tradič-
ních i nových aktivit. Jen to plavání se 
nám nedaří obnovit. Vzhledem k eko-
nomické situaci i Vyškovský bazén 
odmítá lekce plavání předškolním dě-
tem dotovat a ceny lekcí s dopravou 
jsou už pro naprostou většinu rodičů 
příliš vysoké. 

V průběhu hlavních prázdnin nám 
pracovníci Obecního úřadu zrenovo-
vali schodiště do jídelny, Obecní úřad 
zakoupil novou kuchyňskou linku pro 
školní kuchyni, ke dřezu byla pořízena 
nová nerezová pracovní plocha. Byly 
vymalovány sanitární místnosti a ku-
chyně.

V letošním roce, dle příslibu zřizova-
tele, by měla být provedena generální 
oprava sklepních prostor. Jsou v ha-
varijním stavu a je třeba obnovit jak 
omítky, tak podlahy. Dále bude třeba 
opravit propadající se chodník k hlav-
ním dveřím a zrealizovat již dlouho 
plánované stání na popelnice. 

Docházka dětí je v letošním roce 
zatím dobrá, i když i u nás se proje-
vila chřipková epidemie a respirační 
onemocnění, které si děti mezi sebou 
zdárně předávají. 

Poděkovat bych chtěla na tomto 
místě Mysliveckému spolku – jmeno-
vitě pak zejména panu Petru Silnicovi, 
za sponzorský dar - výtěžek ze sběru 
železného šrotu. 

Tak to je milí spoluobčané zatím vše. 
Přeji vám za sebe i pracovnice naší 
Mateřské školy PEVNÉ ZDRAVÍ, hodně 
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štěstí, lásky a také vzájemné toleran-
ce, ke které vedeme i „naše“ děti ve 
školce. 

A samozřejmě Vás neošidím ani le-
tos o několik perliček našich dětiček. 
„Tyhle hračky já nechci nikdy opustit! 

Já jsem se tam totiž zapustila, víš?“
  A. L. Zvon.

Po spinkání – já „   … běž už se do třídy 
oblékat ano?
„Prosímtě, copak můžu, když nejsu 

ještě ani ustelenej??“
S. K. Zvon.

1. dítě – „dnes je teda venku mlha“
2. dítě – „to teda není, vždyť já vidím až 
do New Yorku!“ 
Já – a co tam vidíš?
2. dítě – „no jak se chlapi rvou v hos-
podě“

V. S. Rost.
Děti, dnes máme 1. letní den. Sluníčko 

se nám vrací k Zemi a nastává ….
„Já to vím! SLUNNÝ KOLOVRAT!!“                                           

T. S. Lys

Eva Mrázová, ředitelka MŠ

Sport

jednou byli poraženi. Pevně věříme, 
že i na jaře budeme pokračovat ve 
skvělých výkonech a první místo 
udržíme.

V červenci jsme oslavili již 75. vý-
ročí založení naší Tělovýchovné jed-
noty. Na oslavy jsme si pozvali k přá-
telskému utkání SIGI team, za který 
nastoupili takové fotbalové hvězdy 
jako je Horst Siegl, Ivan Hašek, Jiří 
Novotný, Josef Hron, Miroslav Ma-
tušovič a mnoho dalších zvučných 

jmen. V utkání, které sledovalo více 
jak 250 diváků, jsme dlouho vedli po 
pěkném gólu Petra Jurčovského, ale 
nakonec se projevila zkušenost bý-
valých ligových borců a po stateč-
ném výkonu jsme podlehli 2:4. Dru-
hou naši branku vstřelil Milan Polák. 
Sváteční a velmi vydařený den jsme 
zakončili večerním koncertem sku-
piny ABBA revival. Všem, kteří se po-
díleli na náročné organizaci těchto 
oslav, moc děkujeme.

Fotbalová sezóna 2021–22 byla 
pro naše fotbalisty velice úspěš-
ná, jelikož jsme skončili na pěkném 
druhém místě o 9 bodů za prvními 
Hošticemi. Na třetí Dědice jsme měli 
náskok 17 bodů. Z 24 utkání jsme 19x 
odcházeli ze hřiště jako vítězové, 3x 
jsme remizovali a pouze 2x prohráli. 
Branek jsme svým soupeřům nastří-
leli úctyhodných 105 a 27 jich inkaso-
vali. Nejvyššího vítězství jsme dosáhli 
v zápase s béčkem Bohdalic, které 
jsme doslova rozdrtili poměrem 17:0. 
Habrovany jsme od nás vyprovodili 
s debaklem 13:0. Hodně nás ale mrzí 

vysoká prohra 5:0 z Hoštic, kterým 
jsme však v odvetě na našem hřišti 
porážku vrátili a jako jediní je v sezó-
ně porazili. A jen tak pro zajímavost, 
domácí neporazitelnost na našem 
„stadiónu“ San Siro, držíme od října 
2019! Od té doby jsme doma neoku-
sili hořkost porážky.

V nové sezóně 2022 – 23 naši bor-
ci předvádí opět vynikající výkony 
a máme ji zatím rozjetou výborně. 
Se 30 body a náskokem pěti bodů 
na druhé Moravské Málkovice, jsme 
po podzimní části na prvním místě. 
V 11 utkáních jsme 10x vyhráli a jen 
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Knihovna je otevřená každou středu 
od 18 do 19 hodin. Kdyby vám však doba 
nevyhovovala, můžete mě kontaktovat 
a já tam s vámi zajdu kdykoliv.

Knihovnu najdete i na Facebooku pod 
názvem Místní knihovna Lysovice, kde 
jsou novinky a všechny informace.

Všem přeji pohodový rok 2023 a těším 
se na setkání s vámi v naší knihovně. 

Lenka Pukančíková, knihovnice

 

 

 
Poř. Logo Název klubu Z V R P Skóre Body 

1.  TJ Hoštice – Heroltice 24 23 0 1 133:6 69 

2.  TJ Lysovice 24 19 3 2 105:27 60 

3.  TJ Dědice 24 13 4 7 80:59 43 

4.  TJ Ivanovice n. H. 24 13 3 8 63:50 42 

5.  TJ M. Málkovice 24 12 3 9 77:51 39 

6.  FKD B 24 12 3 9 63:47 39 

7.  TJ Kučerov 24 9 4 11 35:44 31 

8.  TJ Radslavice 24 9 3 12 48:58 30 

9.  TJ Habrovany 24 8 2 14 42:77 26 

10.  TJ KroužekJ 24 7 2 15 47:97 23 

11.  TJ Bohdalice B 24 6 2 16 49:113 20 

12.  TJ Račice 24 3 6 15 30:80 15 

13.    TJ Chvalkovice n. H. 24 3 3 18 30:93 12 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Knihovna 

Konečná tabulka
III. třídy skupiny A, sezona 2021–2022

Knihovna

Myslivecký spolek

Milí čtenáři i nečtenáři,
opět tu máme začátek nového roku, 

a tak se pojďme v krátkosti ohlédnout 
za tím, co vše se v naší knihovně v mi-
nulém roce událo.

V naší knihovně máme spoustu knih 
různých žánrů, myslím si, že si vybere si 
snad každý. A kdyby jste svoji knihu ná-
hodou nenašli, nemám problém vám ji 
přivést z vyškovské knihovny. 

V únoru proběhla výstava Marie Tere-
zie, v květnu byla druhá výstava Nepál. 

Na jaře tu byla opět paní Adlerová 
a její trénink paměti. Tato akce už má 
své stálé příznivce, a aby nebyl trénink 
paměti jen jednou v roce, připravuji ka-
ždý měsíc pro zájemce pracovní listy 
na mozkový jogging v pohodlí domova. 

Ale paní Adlerovou pozveme i tento rok, 
protože její trénink je plný zábavy, kdy 
nejen procvičíme mozek, ale i bránici od 
smíchu ☺.

V červnu jsme pozvala paní Kalivo-
dovou a její fenku Beky s akcí Čteme 
pejskovi. Přišly děti ze školky a přidal 
se i první stupeň ZŠ Rostěnice. Děti si 
to velmi užily a školáci pejskovi přečetli 
pohádku. Beky jim za to ukázala, jak umí 
poslouchat svoji paničku. Nechala se od 
dětí hladit, česat a podlézat.

Na podzim jsem byla ve školce děti 
seznámit s knihovnou a samozřejmě 
došlo i na čtení. Děti slíbily, že se přijdou 
do knihovny podívat. Tak doufám, že se 
jim tam bude líbit a budou chodit pra-
videlně.

Vážení přátelé,
ve stručnosti bychom vás chtěli informo-

vat o činnosti našeho Mysliveckého spolku 
Lysovice v uplynulém roce 2022. 

Minulý rok byl dobrý pro drobnou zvěř, 
máme tu cca 60 kusů slepiček bažanta, 
o které se nejvíce stará každodenním přikr-
mováním náš člen pan Petr Bastl. Také srn-
čí zvěři se poslední dobou docela daří, ale 
neustále nás trápí jeden velký problém a to 
je volné pobíhání psů, kteří vyhání slepice 
ze snůšek a zabíjí srnčí zvěř. Naposledy 18. 
prosince volně pobíhající velký černý pes 
uhnal a nakonec i usmrtil mladého srnce.

V dubnu jsme se s několika členy naše-
ho spolku zúčastnili akce „Ukliďme Česko“ 
a pomohli uklidit větrolamy kolem vesnice.

V zimním období přikrmujeme 1x týdně 
směsí zrna a sena, ale tato zima je docela 
mírná, což zvěři prospívá a neškodí.

V loňském roce jsme uspořádali celkem 
3 hony. První byl 5. listopadu a střelilo se na 
něm celkem 8 bažantů a 7 zajíců. Druhý hon 
proběhl 26. listopadu. Uloveno bylo celkem 
5 bažantů a 13 zajíců. Lovnou sezónu jsme 
zakončili posledním honem 26. prosince, 
kde se střelilo 6 bažantů a 4 zajíci.

Také je potřeba redukovat škodnou zvěř. 
V minulém roce se nám podařilo ulovit 7 
lišek a 3 kuny.

Pomáhali jsme také akciové společnosti 
Rostěnice s jedováním myší a za to jsme 
dostali jeden vak zrna.

Na dětském dni jsme ukázali našim nej-
menším něco z myslivosti, provedli jsme 
sběr železa a výtěžek darovali Mateřské 
škole. U Kulturního domu jsme postavili 
před Vánocemi betlém. 

V letošním roce máme v plánu společ-
ně s Obecním úřadem vyčistit nálety ko-
lem cesty za kostelem směrem na Kučerov 
a vysadit tam ovocné stromy. Tímto bych 
chtěl za celý spolek poděkovat Obecnímu 
úřadu za dobrou spolupráci a také samo-
zřejmě za finanční dar na provoz spolku.

Myslivecký spolek přeje všem občanům 
pohodový rok 2023, hodně zdraví a osobní 
spokojenosti. 

Petr Silnica, jednatel spolku
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Matrika

Narození nových občánků v roce 
2022
Ema Silnicová      leden
Rozálie Grycová       duben
Nela Kovalovská       duben 
Amálie Bačovská     srpen
Sofia Pěničková     říjen

 
Opustili nás
Paní Marie Dufková 84 let
Paní Květoslava Černá 74 let

Věkové složení obyvatel obce Lysovice k 31. 12. 2022

Dospělí - muži:  115
Dospělí - ženy:  106
Dospělí celkem:  221

Děti (do 15 let) – chlapci:  33
Děti (do 15 let) – dívky:  24
Děti (do 15 let) – celkem:  57

Děti (15-18 let) – chlapci:  9
Děti (15–18 let) – dívky:  7
Děti (15–18 let) - celkem:  16

Děti (6 - 7 let):  6
Děti (do 3 let):  12

Celkový počet obyvatel obce Lysovice: 294 
Věkový průměr občanů Lysovic: 39,11 let

Životní jubilea v roce 2022 oslavili
Paní Zdena Joanovičová 60 let
Paní Eva Horáková 60 let
Pan Bohuslav Maňhal 65 let
Pan Antonín Bastl 65 let
Paní Hana Kreifová 65 let
Paní Božena Grimová 65 let
Pan Jiří Bačovský 70 let
Paní Věra Hunková 70 let
Pan Zdeněk Mráz 75 let
Pan Josef Mantlík 75 let
Paní Mirjana Říhová 75 let
Pan Jaroslav Chludil 80 let
Pan Zdeněk Říha 80 let
Paní Marie Přecechtělová 81 let
Pan Cyril Pořízka 83 let
Paní Jana Slavíková 84 let
Paní  Františka Kašparová 86 let
Paní Julie Rájová 88 let
Paní Marie Škarydková 91 let 

Srdečně blahopřejeme rodičům a naše malé občánky vítáme do života. 
Přejeme jim, ať sudičky jen vše dobré do vínku jim dají, a ať pro ně hodně 
lásky, zdraví a štěstí mají..
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Z OBECNÍ KRONIKY

V letošním zpravodaji budu pokra-
čovat výpisem z obecní kroniky rokem 
1964.

ROK 1964
„Rok 1964 se jevil po celý měsíc le-

den bez sněhu, teprve 31. ledna na-
padlo asi 5 cm. Teplota 10 – 12 st., po-
čátkem února přišel slabý déšť, takže 
sníh se rychle ztrácel. 5. února dopo-
ledne přišla rychle silná sněhová vá-
nice, která trvala asi 1 hodinu. Veškerá 
práce venku se musela zastavit pro 
velkou nepohodu. Následovaly noční 
mrazíky, které se stupňovaly až na 15 
st. pod nulou. Tohoto počasí bylo vyu-
žito k vyvážení chlévské mrvy, přihno-
jení pícnin strojenými hnojivy. Rovněž 
i přiledkování ozimů. Koroptve byly již 
spárkované 20. února, ale jaro se stále 
neprobudilo. V březnu 14. přišlo opět-
né ochlazení a sněžení. 20. března se 
oteplilo a začalo se v poli smykovat, 
tato práce byla přerušena deštěm až 
do 30. března. Teprve v pondělí veli-
konoční přestalo pršet a pomalu se 
vyjasňovalo. Dne 7. dubna poletovaly 
vločky sněhu, ale druhý den se udělalo 
pěkné počasí slunné s větrem, pozem-
ky obesychaly a plně se rozjelo v poli 
s přípravou půdy a setí jařin. Z jarních 
ptáků se hlásili na lukách čejky a datel 
proklepával nemocné stromy. Zaseto 
za 3 a půl dne, zaseta část cukrov-
ky v době od 14. dubna do 25. dubna 
a též zasázeno 10 ha zemáků. V honě 
I se muselo zorat 15 ha vojtěšky, která 
byla v roce 1963 poškozena od myší, 

v náhradu zaseta kukuřice. Na 1. máje 
chladné počasí, 9. května deštivé po-
časí pokazilo dětem oslavy 19 ti letého 
trvání osvobození ČSSR, od 10. května 
až 20. května teplé počasí 20 – 22 st. 
tepla, vydatný déšť 21. 5. přispěl na růst 
v poli u obilí, řepy a jetelů velmi slibně. 
Teplé počasí přispělo na rychlý růst je-
telů, a jelikož došla řepná siláž, počalo 
se krmit zeleným. Od 27. května až 2. 
června byla teplota 22 až 27 st., v ten 
den přišla bouře s menšími kroupa-
mi, ale beze škody, ale 6. června večer 
po 10. hodině se ohlásila velká bouře 
s velkým blýskáním, hřměním a vel-
kým deštěm. Od 14. – 20. června velká 
vedra 26 – 30 st. s častými bouřkami. 
Pravé žňové počasí. Dne 17. červen-
ce na Pískách započato s dvoufázo-
vou sklizní ječmene. Do této doby byl 
posečen kmín a jílek anglický. Pěkné 
počasí se udrželo až do konce měsí-
ce. Sklízelo se dvoufázově i na přímou 
kombajnovou sklizeň. V této sklizni 
vypomáhali s. Novák a Blažek s kom-
bajnem SK – 4 z JZD Olešná, okres Pel-
hřimov. Zhostili se úkolu velice dobře. 
V srpnu 9. přišel větší déšť a pozastavil 
úklid slámy, zase prospěl okopaninám 
a jeteli. Časté deště od 17. 8. až 25. 8., 
pak následovalo již pěkné teplé poča-
sí až do 15. září kdy započato se skliz-
ní brambor. Ženy ale končily sklizeň 
pak v teplácích pro náhlé ochlazení 
s větrem. Od 1. října do 13. suché po-
časí bez deště, sklizeň řepy šla těžko, 
tahaly se dva traktory pro velmi těž-
kou vyorávku řepy. Setí ozimů a řepky 

nestejnoměrně vzcházelo, teprve 13. 
října začalo pršet tak vydatně, že bě-
hem tří dnů nemohly v poli traktory 
vyjet s řepou a musely být vytahovány 
DT – 54. Vytrvalé deště přerušily kom-
bajnovou sklizeň řepy v honě IX, takže 
zbytek se musel dodělat ručně. Od 25. 
října vyjasnění, dosetí ozimů, započa-
to s orbou na jaro. Řepa skončena 7. 
11. a odvoz 10. 11., orba skončena 1. 12. 
Zbytek měsíce se slabým sněžením, 
téměř rozblácená silnice, až do 18. 12. 
sněžení a na Štěpána napadlo 25 cm 
sněhu, asi pro nový rok.

Rok 1964 byl rokem velmi úrodným 
a to se snad dlouho zas nebude opa-
kovat. Tak, jak byl postaven celoroční 
výrobní plán, nám v tabulce ukazuje 
plán a skutečnost. Za hospodářský rok 
1963 byla vyplácena PJ v JZD Lysovice 
Kčs 20,- + 1 Kčs prémie na každou od-
pracovanou PJ. Celkem bylo propla-
ceno na doplatky 563.444,- Kčs, z toho 
se přímo uložilo 260.000,- Kčs. Večer 
společná večeře, k tomuto účelu byla 
zabita dvě prasata dne 1. února 1964. 
Večer pak estráda, při které účinkoval 
Rudolf Stolař a spol. s estrádní skupi-
nou z Brna. Zpěv, harmonika, král zlo-
dějů a humor dovedli rozesmát pří-
tomné, kteří pak v tanci setrvali až do 
rána. Předsedou pro rok 1964 zvolen 
s. Antonín Bastl, čís. 34, jako vedoucí 
rostlinné výroby s. Vendolský a Malý. 
Vedoucí živ. výroby s. Smutník.

Plán tržní produkce v roce 1964 spl-
nilo JZD na 111 %, plánované ha výnosy 
v roce 1964 byly vesměs překročeny, 
plánovaná výroba zrnin 6.898q a sku-
tečnost 7.497q, což činí průměr z 1 ha 

3950q, v živočišné výrobě plánů do-
saženo též dobrých, plán telat splněn, 
u selat překročen o 24 kusů, průměr 
na 1 prasnici je 13,62 kusů selat, užit-
kovost u krav plán 1955 litrů, splněno 
2010 litrů mléka, vajíčka plán 110 kusů, 
splněno 136 kusů. Plán nákupu masa 
překročen o 14% ročního úkolu. Nepříz-
nivý poměr rostlinné výroby a živočiš-
né výroby způsobil, že nebylo dosaže-
no ještě větších výsledků. 

Během roku uspořádány slavnosti, 
zájezdy a oslavy v naší obci. Ostat-
ky pořádány Sborem dobr. hasičů po 
oba dva dny slabá účast. Chození po 
vesnici s tradičním voděním medvě-
da a maškarních skupin ve dnech 9. 
– 10. února.

Sehrána divadelní hra Poslední muž 
mládeží z ČSM, hru nacvičil s. ředitel 
zákl. devítileté školy Götz. Hra velmi 
pěkně podána, návštěva byla dobrá, 
hráno 2x odpoledne v neděli 14. 3. od-
poledne pro děti a večer pro dospělé.

Delegace turistů ze SSSR na okrese 
Vyškov navštívila dne 18. března obec 
Lysovice v počtu 8 žen a 5 mužů z okolí 
od Lvova. Ostatní navštívili Rostěnice, 
Zvonovice a část též Kučerov. Přijeli ve 
3 hodiny odpoledne, uvítání provedl 
za MNV s. Ferd. Vévoda, za JZD s. Ven-
dolský. Občané se srdečně pozdravili 
na okraji vesnice u čísla 101 a pak se 
společně odebrali do místního hostin-
ce, kde pionýři ZDŠ předvedli pěknou 
kulturní vložku. Následovalo pohoš-
tění včetně místních občanů, rozdání 
dárků od JZD v ceně 500 Kčs. O his-
torii a původu obce Lysovic přečetl 
výňatek z obecní kroniky s. Malý Jan, 
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překlad do ruského jazyka jejich prů-
vodkyně v ČSSR. Soudružkám i sou-
druhům ze SSSR se u nás líbilo a za 
přijaté dárky děkovali upřímným stis-
kem ruky a svými podpisy se zapsali 
do této kroniky. Dárky se skládaly ze 
3 náhrdelníků, 2 kazety, 1 souprava 
ubrousků, 1 souprava hřeben a kartá-
čů v kostce, 2 koníčky z porcelánu, 3 
keramické misky, 3 kuřácké soupravy 
a 1 talíř, dar s. Malého, v modré kera-
mice. Hosté si prohlédli výstavbu na 
středisku a stáje. S obdivem porov-
návali s jejich chovem a dosaženými 
výsledky, hlavně u výkrmu vepřů. Pak 
se vrátili zpět do hostince k přátelské 
debatě. Děti dávaly jim podepisovat 
památníčky, do kterých jim i kresli-
li perem. Též malé dárky si vzájem-
ně vyměnili. Rozloučení a odjezd do 
Rostěnic za další zábavou v tanci. 

Ten den se konaly odvody branců 
ročníku 1945, odvedeno 6 vojáků, při-
jeli téměř současně od Vyškova, pár 
snímků na památku zůstanou pro nás 
všechny milou vzpomínkou.

K výročí 19 ti letému osvobození 
ČSSR sovětskou armádou konán dne 
8. května v předvečer svátku lampi-
onový průvod dětí i dospělých přes 
vesnici.

Hody dne 7. června zpestřili svým 
programem žáci ZDŠ sportovním cvi-
čením. Kočující Lunapark s loďky, ko-
lotočem, střelnicí, doplnil pobavení 
mládeže až do půlnoci.

Volby do NS, KNV, ONV a MNV se ko-
naly v obci dne 14. června. Výsledky 
voleb platných hlasů do MNV s. Am-
brož Bohuslav 236, Bačovský Jaroslav 

236, Celý Rostislav 236, Černý Josef 
236, Doleželová Anna 236, Horák Fran-
tišek 236, Jedlička Antonín 236, Kehm 
Josef 236, Krčma Václav 236, Lözrto-
vá Libuše 236, Maňhalová Libuše 236, 
Modlidbová Anna 236, Orálek Jaromír 
235, Pištělák Vladimír 236, Přecechtěl 
Bernard 236, Stuchlíková Marie 236 
a Šírek Josef 236.

K 31. prosinci 1964 bylo v obci 380 ob-
čanů, z toho 201 mužů, 179 žen, z toho 
do 15 let 55 chlapců a 42 děvčat.

MNV má 5 komisí:
Finanční: předseda s. Kehm Josef, 

členové Vévoda, Modlidbová, Šírek, 
Škarydková

Zemědělská: Předseda s. Jedlička 
Antonín, členi Bačovský, Přecechtěl, 
Bastl, Chludil, Vendolský

Školní: předsedkyně s. Stuchlíková 
Marie, členi Celý, Maňhalová, Malý, 
Horák, Süserová

Ochrana veř. pořádku: předseda s. 
Černý Josef, členi Ambrož, Doleželová, 
Hlásný, Rumpík, Hrouzek

Výstavba: předseda s. Horák Franti-
šek, členi Krčma, Lözrtová, Dufek, Rája, 
Celý J.

Rada MNV: předseda s. Orálek Jaro-
mír, náměstek s. Jedlička Ant., tajem-
ník s. Pištělák Vl., členové s. Černý, Ho-
rák, Stuchlíková, Kehm

V akci „Z“ finanční náklad 11.000,- 
Kčs, hodnota díla 20.000,- Kčs. Vybu-
dováno 200 m kanalizace, od č. 2 až 
k č. 113. 

Obec má 119 čísel, z tohoto počtu je 11 
domů zbořeno, 4 neobydleny, 6 domů 
slouží soc. organizacím, počet obýva-
ných domů 98, z nichž 9 domů jest se 

staročeskými žudry. Počet obyvatel 
380 osob. Snížil se za uplynulý rok o 23 
osob, z nichž 5 zemřelo, ostatní se od-
stěhovaly. Úbytek občanů v obci stále 
pokračuje, hlavně u mladých.

Ve dnech 3. – 9. července uskuteč-
něn zájezd členů JZD do Maďarska. 
Hlavní pobyt v Ceglédu, kde byla na-
vázána družba s tamějším JZD. Sou-
druh předseda Szábo Andráš obezná-
mil nás s jejich hospodařením, překlad 
učinil s. účetní JZD Lysovice Julius 
Joanovič. Výměna dárků, přípitek je-
jich vína, prohlídka střediska, výmlati-
ště atd. Uctění vínem ve sklepě s písní 
o víně a několik snímků nás rozloučilo 
a jistě si mockrát na ně vzpomeneme. 
Všude ve městech čistota, ostrá jídla, 
avšak poměrně drahá, hlavně pivo. 
Celkový dojem po stránce zeměděl-
ské výroby málo používáno mecha-
nizačního a strojového zařízení, hodně 
ruční sečení na velkých lánech. Mno-
hem více strojů v zemědělství je u nás 
v ČSSR. Budem si vzpomínat hlavně na 
Balaton. Počet účastníků byl 45 členů. 

Ve dnech 27. srpna pro ty družstev-
níky, kteří se nemohli zúčastnit zájezdu 
do Maďarska a to do jížních Čech na 
4 dny. Jelo se na Brno, Telč, Jindřichův 
Hradec, Třeboň, Hluboká, Č. Budějovi-
ce, Český Krumlov, Lipenská přehrada, 
Bechyně, Tábor, Orlická přehrada, Zví-
kov, Jihlava a přes Brno domů. Opět 
zážitky, krásy měst, přírody, památky, 
to vše, co jest v písni vyjádřeno Čechy 
krásné, Čechy mé. Jen tak oplácí JZD 
¨svým družstevníkům aspoň pár dnů, 
dnů nezapomenutelných za jejich 
dobrou práci. Zúčastnilo se 40 osob. 

Květinovou výstavu v Olomouci, sv. 
Kopeček, Mladečské jeskyně, hrad 
Bouzov, dne 4. září 43 členů JZD za od-
měnu.

ZDŠ je dvoutřídní. Za odstěhovaného 
s. ředitele Götze nastoupila s. ředitel-
ka Jabůrková Věra a s. uč. Libuše Hol-
zerová, která dojíždí z Vyškova. Školu 
navštěvuje 37 žáků, z toho 22 chlapců 
a 15 děvčat. Výchovné a vyučovací vý-
sledky jsou dobré. Škola má dostateč-
ný počet pomůcek. Velmi dobře jest 
vybavena audiovizními pomůckami 
jako je diaprojektor, medior, magne-
tofon, televizor a rozhlas. Bylo by zapo-
třebí koupit magnetické tabule a elek-
trický kufříkový gramofon. Učitelská 
knihovna má 208 svazků. Ve školní bu-
dově jest dobře vybavená tělocvična, 
která slouží TJ Sokol. Se školou dobře 
pracuje Sdružení rodičů a přátel ško-
ly v čele s předsedkyní s. Süserovou, 
zajištěny Mezinárodní den dětí, školní 
výlet, zahájení školního roku, úprava 
chodníku před školou, vánoční be-
sídka, sběr odpadových surovin, uči-
telský sbor připravuje veškeré školní 
oslavy a památné dny a státní svátky 
se školními dětmi. Rozpočtová částka 
na výdaje v roce 1964 byla 11.000,- Kčs, 
avšak vyčerpáno 7.836,- Kčs.

Mateřská škola je jednotřídní, s celo-
denním provozem od 7.30 do 18 hodin. 
Dochází 19 dětí. Děti se stravují ve škol-
ce. Jídelní lístek pravidelně schvaluje 
dětská školní lékařka. Jako ředitelka 
školky jest s. Procházková Věra, dále 
s. uč. Celá Štěpánka. Plány výchovné 
práce jsou vypracovány vždy na tý-
den, úkoly dětí dobře plní, utvářejí pěk-



22 | LYSOVICKÝ ZPRAVODAJ 2023  LYSOVICKÝ ZPRAVODAJ 2023 | 23

né vztahy a dovedou si hrát a pracovat 
v kolektivu. Zdraví bez připomenutí ne 
všichni, rovněž požádat a poděkovat 
neumí všechny bez připomenutí. Cel-
kem je ale chování dobré, rádi chodí 
do školky. Rozpočtové výdaje 10.000,- 
Kčs, vyčerpáno 9.392,- Kčs. Celkově lze 
vše hodnotit kladně.

Po odstěhování s. ředitele Götze Ji-
řího převzala knihovnu nová ředitelka 
s. Věra Jabůrková. Vyřazeny některé 
knihy a pořízen nový seznam.

Rozvoj osvětové činnosti je zne-
snadněn nedostatkem místa, kde by 
se mohla hrát divadla, pořádat různé 
oslavy s programem, různé výstavy 
ovoce, květin, promítat filmy aspoň 
jedenkrát v týdnu, v zimě mládež po-
řádat čaje s tancem, dále veškeré zá-
bavy pro dospělé. Pokud nebude zří-
zen sál a jeviště v novém a zvlášť od 
nálevny lihovin, jistě se nepodaří roz-
ptýlit a též něco pěkného v obci tvo-
řit. Měli bychom každý z nás dělat vše 

pro to, aby v brzké době i v Lysovicích 
začal se též člověk vyžívat v kulturních 
programech.

V obci jest dětská poradna 1x měsíč-
ně, též MS ČSČK, který dobře pracuje 
s obvodním lékařem s dr. Hulou, který 
vede zdravotnické přednášky v obci.

Celkem 71 důchodců pobírá v naší 
obci měsíčně 30.338,- Kčs, což za rok 
činilo 345.080,- Kčs. Rozdělení důcho-
dů je následující: do 100,- Kčs 2 dů-
chodci, do 200,- Kčs 4 důchodci, do 
300,- Kčs 31 důchodců, do 400,- Kčs 9 
důchodců, do 500,- Kčs 20 důchodců, 
do 600,- Kčs 4 důchodci, do 700,- Kčs 
5 důchodců, do 800,- Kčs 1 důchodce, 
do 900,- Kčs nikdo není a nad 1000,- 
Kčs 3 důchodci.

Za společné stravování důchodců 
bylo uhrazeno Jednotě 814.64,- Kčs, 
dvěma občanům byla poskytnuta 
jednorázová výpomoc ve výši 200,- 
Kčs a 300,- Kčs, pro 6 občanů bylo 
zakoupeno palivo v ceně 955.50,- Kčs 

a věcné dary zakoupeny v hodnotě 
1.729.20,- Kčs pro 21 občanů. Z pro-
středků MNV bylo tedy vyčerpáno 
na dávky soc. zabezpečení celkem 
3.999.34,- Kčs. 

Přepravu pracujících do zaměstná-
ní, žáků do škol a občanů za soukro-
mými záležitostmi do nejbližšího do-
pravního střediska, okresního města 
Vyškov zajišťuje ČSAD u. p. Brno, závod 
Vyškov. Jako řidiči jezdí s. Alois Vévo-
da čís. 79 z Lysovic a s. Karel Jež z Vy-
škova. Celkem 10 spojů denně po celý 
týden a jeden spoj ve dne pracovního 
klidu k návštěvě nemocných ve Vyš-
kově plně uspokojuje občany.

Lidové spotřební družstvo Jednota 
ve Vyškově, má v obci dvě prodejny, 
samoobsluha s potravinami a pohos-
tinství. Třetí, pojízdná prodejna masa 
dojíždí do Lysovic dvakrát v týdnu. 
Plán maloobchodního obratu pro sa-
moobsluhu a pohostinství byl stano-
ven na 1.139.000,- Kčs, skutečně docí-
leno 1.095.242,- Kčs, masna je zvlášť 
a částka není přesně zjištěna, protože 
tržby má z několika vesnic. Zvýšila se 
tržba v samoobsluze a snížila v po-
hostinství oproti roku 1963.

Stavební práce zaměřeny v akci 
„Z“ na kanalizaci. Příspěvek ONV či-
nil 11.000,- Kčs, hodnota díla 20.000,- 
Kčs. Během roku bylo vybudováno 
200 m kanalizace od čísla 2 až k čís-
lu 113. V obci bylo vydáno v roce 1964 
10 stavebních povolení na opravy 
a adaptaci rod. domků. 

Družstevní rekreace s týdenním 
pobytem dvě družstevnice v Marián-
ských lázních, 3 družstevnice a 2 muži 

Vysoké Tatry, dále 4 mladí družstevní-
ci v Jeseníkách na zimní rekreaci.

Manželé Alois a Miroslava Jaklovi, 
č. 74, zakoupili další nový osobní vůz 
značky Moskvič za 45.000,- Kčs. Alois 
Jakl pracuje jako šofér v ZNP Vyškov, 
manželka krmí hovězí dobytek.

Během roku 1964 přijelo z NSR ně-
kolik rodin k příbuzným do Lysovic, 
jednalo se o občany německé národ-
nosti, kteří se museli na základě me-
zinárodní dohody vystěhovat do NSR. 
Byli to členové rodiny z čísla 35, 99, 25, 
20, 12, 10, 96.

Oblečeni v občanských oděvech na 
rozdíl od původního oblékání dřívější-
ho německého ostrůvku. Mají hodně 
svoje osobní auto, byli pěkně obleče-
ni, chování jejich nebylo nedůstojné, 
naopak při návštěvě nově osídlených 
majitelů bylo srdečné a vzájemně si 
vyměnili názory na dnešní dobu. Rov-
něž od nás z Lysovic byl zase v NSR s. 
Otta Chovanců a jeho manželka Jo-
sefa z čísla 98.

V sobotu 28. listopadu konal Mysli-
vecký spolek v Lysovicích polní kruho-
vý hon. Střeleno 228 zajíců, 29 bažantů, 
kromě toho bylo střeleno 88 bažantů 
před hlavním honem a 10 slepic od-
chytnuto pro vývoz do zahraničí. Hon 
byl dobrý a také Poslední leč se zába-
vou až do rána.

Celkem bylo v obci 5 sňatků, z toho 
v kostele 1 sňatek. Nová manželství se 
vesměs odstěhovala z obce, protože 
v naší obci se nedostává moderního 
bydlení a také kulturní život zaostává.“

 Jan Malý, kronikář v Lysovicích
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ZÁVĚREM
Vážení spoluobčané, 
chtěl bych vám ještě jednou ze 

srdce poděkovat za již dvanácti-
letou spolupráci ve prospěch roz-
voje naší obce. Byly to velmi za-
jímavé roky. Někdy se dařilo více, 
někdy méně a někdy jsem se tře-
ba i s některými pohádal, ale věř-
te mi, že vždy jsem se snažil o to, 
aby vše bylo ku prospěchu kon-
krétní věci.

I nadále se budu snažit s každým komunikovat, naslouchat, ale ne-
bojím se samostatného rozhodování a za svá rozhodnutí si také pone-
su i osobní odpovědnost. Kdykoliv se na mě můžete obrátit, a to buď 
osobně, anebo přes mobilní telefon. 

Pevně věřím, že se i v novém volebním období budeme společně 
setkávat na akcích pořádaných naší obcí, jejichž hlavním smyslem je 
rozvoj kulturního a společenského života u nás. Pokud je budete na-
vštěvovat v tak hojném počtu jako doposud, věřte, že je pro vás bude-
me s radostí připravovat i nadále.

Také bych vás chtěl poprosit, pokud máte nějaký nápad nebo třeba 
myšlenku, radu či přání - co by se mohlo v naší obci udělat, zlepšit - 
nenechávejte si to pro sebe, ale přijďte za námi na Obecní úřad a po-
vězte nám o tom. Budeme rádi za každý podnět.

Závěrem mi dovolte, milí spoluobčané, abych vám všem popřál 
vše dobré v novém roce 2023, hlavně pevné zdraví a mnoho osob-
ních i pracovních úspěchů. Ať se vám splní všechna vaše předsevzetí 
a přání. A ať je ten následující rok lepší, než ten předchozí.

 
Zdeněk Gryc, starosta

Motto:

„Neberme život příliš vážně, 
stejně z něho nevyvázneme živí.“

RECEPTY NAŠICH HOSPODYNĚK

Krůtí prsa na bylinkách

INGREDIENCE
1 kg krůtích prs
špetka soli (5g)
1 lžíce olivového oleje

Na bylinkovou směs:
2 lžíce změklého másla
špetka soli (5g)
2 snítky čerstvého rozmarýnu
1 vrchovatá lžíce sušené majoránky
1 hrst petržele
5 snítek oregána
2 stroužky česneku

Bylinková směs
Začneme tím, že si připravíme 

bylinkovou směs, kterou pečeni 
potřeme. Rozměklé máslo roz-
mixujeme společně se solí, čes-
nekem a bylinkami – sušenou 
majoránkou (nebo čerstvou), 
rozmarýnem, petrželí a také ore-
ganem.

Můžeme si roztopit troubu na 
180 °C.
Připravujeme krutí prsa

Krůtí prsa opláchneme, osuší-
me utěrkou a posolíme ze všech 
stran.

Do pánve dáme rozpálit olivový 
olej a celá krůtí prsa zprudka ope-
čeme ze všech stran tak, aby se 
maso krásně zatáhlo a uchovalo 
si uvnitř co nejvíce šťávy (takže už 
žádné další píchání noži či vidlič-
kami, aby šťáva neutíkala).

Takto zataženou pečeni přen-
dáme do pekáčku a pěkně ze 
všech stran ji potřeme bylinkovou 
směsí.

Dáme péct přibližně na 25-30 
minut do trouby. Pokud máte tep-
loměr na maso, teplota uvnitř pe-
čeně by měla být alespoň 74 °C. 
Pečeni pak už dál nepečte, aby 
nebyla zbytečně vysušená.

Výpek můžete nechat jen pří-
rodní, ale pokud si chcete po-
řádně dopřát, můžete ho ještě 
vylepšit buď kysanou smetanou 
popřípadě i smetanou na šlehání 
(už není potřeba vařit). Maso z něj 
samozřejmě vyjměte.

Krůtí prsa na bylinkách zaslouží 
kvalitní uvařené brambory nebo 
třeba nějaký dobrý kuskusový sa-
lát.

Dobrou chuť!
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Poplatek za shromažďování, sběr, přepravu a třídění odpadu, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů

Tento poplatek se v roce 2023 nemění a zůstává, stejně jako loni 500,- 
Kč na osobu trvale bydlící v obci Lysovice a na vlastníka nemovitosti, 
kde není přihlášen nikdo k trvalému pobytu (např. chalupáři). 

Dále se budou v letošním roce vybírat poplatky za hrobová místa na 
dalších 10 let.

Odpad:  500,- Kč/osoba

Stočné:  92,- Kč/osoba starší 15 let

Poplatek za psy: 100,- Kč/za jednoho psa

Obecní úřad Lysovice oznamuje občanům, že poplatky se budou 
vybírat od 1. února, a to pouze v úřední dny.

KALENDÁŘ PLÁNOVANÝCH AKCÍ V ROCE 2023

4. 2. Obecní ples

25. 2. Dětský karneval

11. 3.  MDŽ

30. 4. Pálení čarodějnic

1. 6. Dětský den

16.–18. 6. Krojované hody – v pátek stavění máje, v sobotu průvod 
krojovaných vesnicí s večerní zábavou, v neděli v kostele 
mše svatá, na dvorečku KD posezení u cimbálu 

srpen Rozloučení s prázdninami 

 (Pohádková cesta a stezka odvahy)

27. 10. Lampionový průvod

30. 11. Rozsvícení vánočního stromu

1. 1. 2024 Novoroční ohňostroj

Srdečně vás všechny zveme na naše kulturní akce!



KONTAKTNÍ TELEFONNÍ ČÍSLA

Obecní úřad
Tel: 517 358  742

E-mail: obec-lysovice@cbox.cz
Web: www.obeclysovice.cz

Starosta obce Lysovice
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Místostarosta obce Lysovice
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